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La recoltatul orzului
Multe combine merg 
din plin, dar unele au
şi început „să obosească“

A Început recoltatul cerealelor în toate unităţile agricole din jude
ţul nostru. Lanurile de orz au fost luate cu asalt de zeci de combine. 
Conform sarcinilor stabilite de organele agricole judeţene, această cul
tură trebuie să fie strînsă în maximum 5 zile. în acest scop există 
forţe şi mijloace suficiente. Chestiunea care se pune cu acuitate este 
ca, peste tot, factorii de răspundere să acorde o deosebită atenţie or
ganizării activităţii, folosirii maşinilor şi tractoarelor la întreaga lor 
capacitate.

Raidul întreprins marţi prin cîteva unităţi evidenţiază efortul pe ca- 
re-1 depun oamenii muncii din agricultură pentru a strînge la timp şi 
fără pierderi recolta.

O rg a n iz a re a  e x e m p la ră  
a  m uncii dă  r o a d e . . .

I-am văzut la lucru pe tractoriştii 
ş i , lucrătorii din fermele întreprin
derii agricole de stat Ruja. Aici pro
cesul de muncă a fost bine organi
zat. Fiecare om ştia precis ce avea 
de făcut. Cu 6 combine se recolta 
orzul la ferma din Ruja, lingă şo
sea. Şeful fermei, ing. Ilié Tufă, ur
mărea calitatea lucrărilor, interve
nind acolo unde era nevoie. Am re
marcat în mod deosebit grija mani
festată de tractoriştii Alexandru 
Baciu, Fred Gull, Mihai Rókus şi

de toţi ceilalţi pentru evitarea pier
derii de recoltă. Referitor la aceasta 
inginerul Constantin Tristu, directo
rul întreprinderii, prezent şi el în 
mijlocul lucrătorilor, ne spunea că 
reparaţiile au fost executate cu 
toată răspunderea, insistîndu-se 
îndeosebi asupra etanşeităţii per
fecte a combinelor. De acest lucru 
ne-ám convins şi noi.

Un fapt demn de reliefat este 
acela că In toate fermele — Ză
voi, Netuş, Brădeni — am întîlnit 
aceeaşi hotărîre fermă de a încheia 
recoltatul în timpul cel mai scurt, 
în acest scop conducerea întreprin
derii a solicitat direcţiunii I.M.A. 
Făgăraş să sprijine unitatea cu 10

combine. Patru din acestea, la ora 
prînzului, au şi intrat în lanurile 
de orz ale fermei Zăvoi, iar cele
lalte 6 la fermele din Netuş şi Bră- 
deni. Zeci de combine adunau acum 
rodul bogat pe care 12 remorci îl 
transportau la magaziile dinainte 
pregătite. Pe terenurile recoltate 
presele de balotat paiele lucrau din 
plin. Datorită sincronizării perfecte 
a activităţii, a şi fost slrîns orzul 
de pe 80 ha din cele 373 ocupate 
cu această cultură. „în cel mult 4 
zile trebuie să încheiem recoltatul 
orzului — spunea tovarăşul Con
stantin Tristu. Mai avem doar atitea 
lucrări de executat. în intervalul 
dintre strînsul orzului şi recoltatul
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unor
conferirii 

ordine ale
Solemnitatea 

titluri şi 
R. S. România 
Consiliul de Statla

La Consiliul de Stat a avut loc, 
miercuri la amiază, solemnitatea 
conferirii unor titluri şi ordine ale 
Republicii Socialiste România.

înaltele distincţii au fost înmîna- 
te de tovarăşul Nicolae Ceauşescu, 
secretarul general al Partidului 
Comunist Român, preşedintele 
Consiliului de Stat.

La solemnitate au luat parte to
varăşii Paul Niculescu-Mizil, 
Gheorghe Pană. Gheorghe Rădu- 
lescu, Virgil Trofin, Ilie Verdeţ, 
Leonte Răutu, Vasile Vîlcu, pre
cum şi Mihai Marinescu, vicepre
şedinte al Consiliului de Miniştri, 
Nicolae Agachi, ministrul indus
triei metalurgice, reprezentanţi ai 
conducerii Ministerului Invăţămîn- 
tului.

A fost acordat „Ordinul Mun-

Biblioteca în con
fruntări cotidiene

La Combinatul textil Cisnădie

Lucrările de investiţii —  
în centrul preocupărilor

La Cisnădie, ca şi în întreaga ţa
ră, în ultimii ani, s-au construit şi 
dat în funcţiune noi obiective eco
nomice, dotate cu maşini şi utilaje 
moderne, de mare productivitate. 
Fonduri însemnate au fost alocate 
combinatului cisnădian şi pentru a- 
nul în curs, în care volumul total 
al lucrărilor de Investiţii are o va
loare de peste 53 milioane lei. Su
mele alocate sínt destinate dezvol
tării capacităţilor de producţie la 
filatura cardată şi secţia de covoare 
a uzinelor textile, modernizării şi 
sporirii producţiei de fire la filatura 
de bumbac „11 Iunie", construirii li
nei centrale termice echipată cu 3 
cazane de aburi la „Firul roşu" Tăl- 
maciu, achiziţionării unor maşini si 
utilaje pentru „Mătasea roşie" şi 
„Dumbrava" Sibiu.

Ţinînd seamă de importanta pe ca
re o are intrarea cît mai grabnică 
în circuitul economic a noilor capa
cităţi, conducerea conîbinatului îm
preună cu constructorul au luat o 
seamă de măsuri. Subliniem doar cî
teva: urmărirea zilnică a modului de 
respectare a lucrărilor prevăzute în 
grafic, colaborarea strînsă între be
neficiar şî constructor, asigurarea 
materialelor şl utilajelor necesare pe 
şantier, organizarea mai bună a mun

cii şi folosirea judicioasă a forţei de 
muncă. Tot aici se înscriu şi şedin
ţele comune de analiză decadală cu 
participarea factorilor de răspundere 
din partea beneficiarului şi construc
torului, prilej de stabilire a unor mă
suri cu eficienţă maximă. Efectuarea 
unor astfel de analize în biroul exe
cutiv al Consiliului popular orăşe
nesc şi în consiliul de administraţie 
al combinatului, în şedinţele de bi
rou şi plenarele comitetului de par
tid, în adunările generale sindicale 
cu salariaţii de pe şantier etc., au 
contribuit în bună parte la realiza
rea ritmică a planului de investiţii 
— cu toate condiţiile capricioase ale 
vremii din această perioadă. La fi
nele semestrului I a.c., planul anual 
de construcţii-montaj a fost îndepli
nit în proporţie de 50 la sută. La 
realizarea volumului total al inves
tiţiilor, insă, procentul de numai 36,5 
la sută se datoreşte utilajelor con
tractate în ţară şi peste hotare ţi 
care urmează să sosească în funcţie 
de termenele planificate.

Din investigaţiile întreprinse pe 
şantiere am ajuns la concluzia că 
în perioada amintită au fost înre-
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Rolul bibliotecii comunale se 
înscrie firesc în dinamica vieţii spi
rituale, în efervescenta satelor şi 
comunelor noastre. Forme multiple 
stau 'a îndemîna aci ivii Ştii sperifirp 
a acestor unităţi culturale şi pro
iecţia lor în centrul de preocupări 
ale oamenilor are în sprijin multiple 
aspecte ale necesităţilor de infor
mare, cum ar fi completarea , cul
turii generale, instrucţia profesio
nală, asigurarea informării privind 
specificul productiv al locului, ac
ţiuni vii privind popularizarea căr
ţii şi pătrunderea conţinutului celor 
mai importante dintre ele. ’ Munca 
bibliotecii, prin toate acestea, con
tribuie în mod direct atît la con
solidarea conştiinţei politico-ideolo- 
gice cît şi la dinamizarea preocupă
rilor de asimilare a valorilor spiri
tual b.

Faţă de aceste imperative ale ac
tivităţii specifice, atentia acordată 
bibliotecilor ca unităţi culturale ni 
se pare că încă nu este suficient 
de concludentă, ceea c:e pţoduce 
anume anomalii şi perturbaţii în bu
na desfăşurare a muncii. Asupra 
acestor anomalii şi perturbaţii ne pro
punem a ne opri în cele ce urmea
ză. Intenţia noastră porneşte şi de 
Ia constatarea unei anumite involu
ţii din activitatea diversificată a bi
bliotecilor comunale, fată de anii 
precedenţi, cînd dinamica manifes
tărilor cu cartea era, în forme şi 
conţinut, mai pregnant simţită în 
sfera preocupărilor culturale din 
mediul rural. Se 1 simte o oarecare

nesincronizare cu evoluţia generală 
a vieţii spirituale şi, credem, o 
acţiune hotărî ta va trebui să im
prime bibliotecilor un ritm mai 
alert şi o mai accentuată exigentă, 
în contextul perfecţionat al zilelor 
noastre.

Cîteva probleme, care ni se par 
esenţiale în această ordine de idei, 
am încercat, să le confruntăm cu 
realitatea uncia dintre bibliotecile 
comunale cu sarcini sporite faţă de 
numărul şi structura populaţiei în 
mijlocul căreia îşi desfăşoară acti
vitatea — cea din Avrig. Intenţia 
noastră nu este de a viza problema
tica unei instituţii în sine, ci de a 
atinge cîteva chestiuni de fond, care 
pretind anumite remedieri organi
zatorice.

In primul rînd, îndrumarea melo
dică nu are continuitatea necesară, 
fapt care facilitează un spirit al 
improvizaţiei în munca bibliotecii.

(Continuare în pag. a Il-a) 
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cii“, clasa I, uzinei „Industria sîr- 
mei“ — Cîmpia Turzii, în semn de 
apreciere deosebită a contribuţiei 
aduse la opera de construcţie a so
cialismului în patria noastră şi cu 
prilejul a 50 de ani de la înfiin
ţare.

Pentru merite deosebite în în
treaga activitate desfăşurată în a- 
nii construcţiei socialiste a ţării şi 
pentru contribuţia personală adu
să la dezvoltarea uzinei „Indus
tria sîrrnei“ şi la realizarea an de 
an a sarcinilor de plan, la diversi
ficarea şi îmbunătăţirea calităţii 
produselor, Consiliul de Stat a con
ferit titlul de „Erou al Muncii So
cialiste“ şi medalia de aur „Sece
ra şi Ciocanul“ tovarăşului Ion M. 
Stanatiev, directorul uzinei „In
dustria sîrmei" — Cîmpia Turzii.

Pentru merite déosebite şi con
tribuţie personală în dezvoltarea 
producţiei de oţeluri speciale şi 
pregătirea cadrelor, precum şi pen
tru activitatea politică şi obştească 
de mobilizare a colectivului la rea-

(Continuare în pag. a IlI-a)

Se execută lucrări de recondiţio- 
nare a robinetelor necesare insta
laţiilor de prevenire a erupţiilor 
la sondele din cadrul instalaţiilor 
de foraj ale întreprinderii de foraj 

gaz metan Mediaş

Vizita in ţara noastră 
a preşedintelui Republicii 
Africa Centrală, generalul 

Jean Bedel Bokassa
ín judeţul Braşov

In cursul dimineţii de miercuri, 
locuitorii Braşovului au avut ca 
oaspeţi pe generalul Jean Bedel 
Bokassa, preşedintele Republicii 
Africa Centrală, şi persoanele ofi
ciale din suita sa.

După ce au luat contact cu ora
şul de la poalele Tîmpei, oaspeţii 
africani, împreună cu vicepreşedin
tele Consiliului de Stat, Manea 
Mănescu, au vizitat întreprinderea 
agricolă de stat — Prejmer, una 
dintre cele mai mari unităţi agri
cole de stat din tară, profilate pe 
creşterea animalelor şi a culturilor 
pentru sămîntă. I.A.S.-Prejmer este, 
în acelaşi timp, şi una dintre cele 
mai mari întreprinderi producătoare 
de cartofi, aproape o treime din 
suprafaţa arabilă a acesteia fiind 
folosită pentru această cultură. Re
zultatele obţinute anul trecut la 
producţia cartofilor au adus unită
ţii o remarcabilă recompensă — 
premiul I pe ţară.

Sectorul zootehnic al întreprinde
rii numără circa 2 000 vaci de lapte 
şi 10 000 porcine. Unele rase de 
vaci crescute aici, în Ţara Birsei, 
dau o producţie anuală de 4 500— 
5 000 litri de lapte. Preşedintele 
Bokassa a cerut directorului între
prinderii, ing. loan Toma, explicaţii 
amănunţite în legătură cu proce
deele de îngrăşare a animalelor şi 
de mecanizare a lucrărilor în zoo
tehnie. Interesul manifestat de vizi
tatori faţă de sectorul zootehnic se 
explică prin faptul că Republica Af
rica Centrală dispune de condiţii care

favorizează creşterea animalelor, 
dezvoltarea unor ramuri ale indus
triei alimentare şi uşoare bazate pe 
produse de provenienţă animală.

Se vizitează apoi crescătoria de 
păstrăvi a întreprinderii, cea mai 
mare păstrăvărie din ţară.

In încheierea vizitei făcute aici, 
oaspeţii mulţumesc pentru explica
ţiile primite şi au cuvinte de apre
ciere la adresa rezultatelor econo
mice obţinute de această importantă 
unitate a agriculturii noastre.

în drum spre cunoscuta staţiune 
„Poiana Braşovului", oaspeţii sínt 
salutaţi de un mpre număr de ce
tăţeni. în saloanele Hotelului Spor
turilor, preşedintele Consiliului po
pular judeţean, Constantin Cîrtînă, 
a oferit, în onoarea preşedintelui 
Republicii Africa Centrală, Jean 
Bedel Bokassa, un dejun.

In timpul mesei, preşedintele 
Consiliului popular judeţean şi pre
şedintele Republicii Africa Centrală 
au rostit scurte alocuţiuni.

în vizita pe care au întreprins-o 
la Braşov, oaspeţii africani au fost 
însoţiţi de secretarul Consiliului de 
Stat, Constantin Stătescu, de locţi
itorul şefului Marelui Stat Major, 
general-locotenent Constantin Popa, 
precum şi de directorul protocolului 
din Ministerul Afacerilor Externe,1 
Tudor Jianu.

Incheindu-şi vizita de două zile 
în judeţele Argeş şi Braşov, unde 
au fost intîmpinaţi cu cordialitate, 
oaspeţii africani s-au înapoiat. în 
cursul după-amiezii în Capitală.

Dineu oficial
Preşedintele Republicii Africa 

Centrală şi preşedinte al guvernu
lui, generalul Jean Bedel Bokassa, 
a oferit, miercuri, în onoarea pre
şedintelui Consiliului de Stat al 
Republicii Socialiste România, 
Nicolae Ceauşescu, un dineu ofi
cial la Palatul Primăverii.

La dineu au luat parte Ion 
Gheorghe Maurer, Paul Niculescu- 
Mizil. Gheorghe Pană, Gheorghe 
Râdiilescu, Virgil Trofin, ' Ilié 
Verdeţ, Janos Fazekas, Manea 
Mánescu, Dumitru Popa, Leonte 
Răutu, Gheorghe Stoica, Vasile 
Vîlcu, Ştefan Voitec, Iosif Banc, 
vicepreşedinţi ai Marii Adunări 
Naţionale, ai Consiliului de Mi
niştri, membri ai Consiliului de

Stat şi ai guvernului, conducători 
de instituţii centrale.

Au participat Ange Patasse, Nes
tor Kombot-Naguemon, Henri-Paul 
Boundio, Bernard-Cristian Ayand- 
ho, Jeanmarie Wallot, Marie Jo
sephe Franck — miniştri, şi cele
lalte personalităţi care îl însoţesc 
pe preşedintele Republicii Africa 
Centrală.

Au fost intonate imnurile de 
stat ale celor două ţări.

In timpul dineului, care s-a 
desfăşurat într-o atmosferă cor
dială, prietenească, ’ preşedintele 
Republicii Africa Centrală, gene
ralul Jean Bedel Bokassa, şi pre
şedintele Consiliului de Stat, 
Nicolae Ceauşescu, au rostit toas
turi.

încheierea convorbirilor
In cursul după-amiezii de 

miercuri, la Palatul Consiliului de 
Stat s-au încheiat convorbirile 
oficiale între preşedintele Consi-, 
liului de Stat al Republicii Socia
liste România, Nicolae Ceauşescu, 
şi preşedintele Republicii Africa 
Centrală, generalul Jean Bedel ( 
Bokassa.

Urzitoarele moderne, folosite 
azi în procesul de producţie a 
unităţii „Mătasea roşie“ din ca

drul Combinatului textil Cisnă
die, dispun de 600 bobine cu 
ramă de rezervă, oprire auto
mată în momentul ruperii fire
lor şi cu o viteză de urzire de 

800 metri/minut

La uzina „Aiifoinecanica“ Mediaş

EFORTURILE
CONTURURI

C A P Ă T Ă
E LO CVEN TE

Neuitată va rămîne abne
gaţia, dăruirea de sine 
cu care oamenii muncii 
din toate colţurile ţării 
au lucrat şi lucrează pen
tru înlăturarea cît mai 
grabnică a urmelor lă
sate de calamităţi. Fapte
le lor capătă contururi 
revelatoare, întăresc con
vingerea în izbînzile o- 
mului, îl înalţă. O viziu
ne stenică în acest sens 
ne este oferită de uzina 
„Automecanica“ din Me
diaş. Deşi greu încercată 
de furia apei, acum, sim
fonia maşinilor se aude 
din nou, viaţa a reintrat 
în normal.

Pe oamenii ce formea
ză harnicul colectiv al 
întreprinderii, pe aceşti 
minunaţi oameni i-am 
cunoscut cu cîtăva vreme 
în urmă, în timpul în
cleştării cu forţele natu
rii dezlănţuite. Apele mi
loase ale Tîrnavei (nici 
nu trecuse bine prima 
viitură) s-au năpustit de 
cîteva ori asupra a ceea 
ce cu atîta migală şi 
bucurie ei au clădit de-a 
lungul anilor. Deşi am 
fost martor ocular al ac
telor diurne ale oameni
lor, acum, cînd Gligor 
Medeşan, secretarul co
mitetului de partid al u- 
zinei îmi relatează cîte
va secvenţe din marea 
încleştare, totul mi se 
pare a fi o poveste în ca
re forţele binelui şi ale 
răului s-au întîlnit pen
tru a-şi disputa supre
maţia. Şi ea a fost do
bândită de oameni, unde

seînteia din care a ţîş- 
nit flacăra a fost atît de 
vie îneît valurile înalte 
şi puternice n-au putut-o 
stinge.

Deşi numeroşi salariaţi 
ai uzinei sínt direct a- 
fectaţi de inundaţii, îm
preună cu tovarăşii lor 
de muncă şi-au mobili
zat forţele pentru ca în- 
tr-un termen cît mai 
scurt întreaga capacitate 
de producţie a uzinei să 
reintre în funcţiune. Re
zultatul abnegaţiei de ca
re au dat dovadă s-a vă
dit la 1 iunie cînd pro
cesul de producţie a in
trat în nőrmal. Cu toate 
acestea şi acum se mai 
lucrează la remedierea 
autovehiculelor inundate, 
sínt evacuate materialele 
de lş magaziile de la 
subsol etc. Tot în luna 
iunie comitetul de direc
ţie al întreprinderii a 
stabilit un plan de mă
suri pentru recuperarea 
rămînerilor în urmă din 
cauza întreruperilor pro
vocate de inundaţii. In Ni
cest sens s-a stabilit un 
grafic conform căruia se 
va munci şi în afara o- 
relor de program. Pînă 
la sfîrşitul anului con
form graficului vor fi re
cuperate toate pierderile. 
Şi cum utilajele funcţio
nează normal din nou în 
toate secţiile, salariaţii 
uzinei si-au îndreptat a- 
tenţia spre părţile exte
rioare ale ei. Astfel a 
fost declarată „săptămîna 
curăţeniei“ în care zilnic 
au loc acţiuni de muncă 
patriotică pentru înfru

museţarea uzinei. In pa
ralel însă sínt ajutaţi şi 
colegii lor de muncă si
nistraţi. S-au format p- 
chipe de oameni pe ate
liere care au dat tot con
cursul la scoaterea nămo
lului, a apei, la demo
latul caselor, curăţatul 
şi stivuitul materialelor 
etc.

In tot acest efort de
pus pentru refacere se 
include actul voluntar de 
conştiinţă, devenit la 
„Automecanica“ substan
ţa primordială a muncii. 
Teofil Baba, Vasile Dan
ga, Andrei Bereş, Emil 
Baier, loan Breit, Mihai 
Schmidt, Dumitru Răchi- 
tan, Adolf Fielinger’ sínt 
doar cîţiva din mulţimea 
de eroi a căror fapte nu 
vor fi uitate niciodată. 
Şi actele de eroism ale

acestui colectiv continuă 
să capete noi dimensiuni 
în lupta cu realizarea 
sarcinilor de plan, pentru 
recuperarea pierderilor 
suferite. Este suficient 
să amintim că bilanţul 
semestrului întîi la ca
pitolul producţie marfă 
vîndută şi încasată repre
zintă 104,4 la sută, iar 
planul pe decada I a 
lunii iulie a fost reali
zat în proporţie de 38,7 
la sută.

Pas cu pas, angaja
mentele devin fapte. Noi 
izbînzi se prefigurează 
concret. Este certitudinea 
că peste ani petalele 
proaspete ale livezilor de 
pe Tîrnavă nu vor mai 
atinge amintirile dure
roase ale acestei primă
veri.

V. BARBU

Au fost abordate în continuare 
probleme privind posibilităţile de 
extindere a colaborării şi coope
rării între România şi Republica 
Africa Centrală şi s-a făcut un 
schimb de păreri asupra unor pro
bleme ale situaţiei internaţionale.

Convorbirile s-au desfăşurat 
într-d atmosferă de prietenie şi 
cordialitate.

După convorbiri, cei doi şefi de 
stat au semnat Comunicatul co
mun româno-centrafrican, care 
consemnează rezultatele pozitive 
ale convorbirilor.

(Agerpres)

II. P. Mongolă -  
paşi sp re

Simpozion de ergonomie
Mîine, la ora 10, în sala de conferinţe a Muzeu

lui Brukenthal se vor deschide lucrările simpozio
nului pe teme de ergonomie, organizat de Ministe
rul Industriei Uşoare în colaborare cu Cabinetul ju
deţean pentru probleme de organizare ştiinţifică a 
producţiei şi a muncii. Lucrările se vor desfăşura 
timp de două zile, programul cuprinzînd 10 expuneri 
teoretice, alături de realizări practice obţinute în 
acest domeniu de 'către specialişti din cadrul cen
trelor de cercetări medicale Bucureşti şi Timişoara, 
Laboratorul de ergonomie al Institutului de igienă 
şi sănătate publică Bucureşti şi din combinatele in
dustriale ale M.I.U. Alături de invitat: din între
prinderile de industrie uşoară din întreaga ţară, la 
simpozion au posiblitatea să participe toate cadrele 
de specialişti din judeţ, interesate în aceste probleme.

progres
Da 11 iulie 1921, în actuala pia

ţă Suhe Bator din capitala R.P. 
Mongole era proclamată victoria 
revoluţiei populare mongole împo
triva regimului feudal, constituin- 
du-se primul guvern popular din 
milenara istorie a ţării.

De la acea dată, drumul parcurs 
de întreaga ţară este drumul în-

P E  G£
scrierii viguroase şi dinamice pe 
calea socialismului, a progresului. 
Dacă înainte de 1924 păstoritul ba
zat pe transhumantă era singura 
ocupaţie a locuitorilor, astăzi cei 
1 227 800 locuitori sínt angajaţi în 
crearea unei economii diversifica
te în cadrul căreia veniturile pro
venite din domeniul industriei o- 
cupă o pondere importantă.

Ulan Bátorul — capitala ţării — 
oraş atît de pitoresc aşezat pe ma
lurile rîului Tola, este principalul 
centru industrial; aici se _produce 
mai mult de jumătate din produc
ţia industrială a ţării. Da Ulan 
Bator funcţionează o centrală de

(Continuare in paa a IV a ’ 
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„Nu beţi 
o ţuică?“

Neglijenţa poate avea urmări 
dintre, cele mai neaşteptate, 
cum s-a lntîmplat duminică la 
Sibig, pe str. Cantonului, nr. 6, 
A. ft-folnar s-a sculat cu noap- 
tea-11 cap. A aprins focul sub 
două vase în care fierbea car
tofi pentru porci şi s-a dus 
să-şi şteargă maşina. Pînă să 
ia seama, şopronul sub care 
făcuse focul era mistuit de flă
cările care s-au întins de la 
cazane. Au venit pompierii la 
faţa localul. N-a scăpat însă 
decît un sţîlp de care era legat 
clinele, care de fapt dăduse 
semnalul de alarmă. S-a lăsat 
şi cu o amejidă, cu toate că 
.gospodarul“ în cauză « încer
cat să-l facă pe maiorul Gh. A. 
să uite că în aştfel de împreju
rări legea prevede sancţionarea 
celui neglijent. Amabila lui in
vitaţie: „Nu beţi o ţuică"? n-a 
prins însă.

Hîrzobus
hocus-pocus
E maşinăria secolului şi a 

fost. .inventată de două între- 
prindeîri sjbiene: I.L.L. şi I.C.S. 
Experimentarea a avut loc de 
curînd. Pe str. N. Bălcescu 
nr. 6, unde locuiesc 64 de fa
milii, instalaţiile s-au nărăvit 
din cale afară, şi apa nu mai 
urcă la etaje. Oamenii sínt ne
voiţi, de mai bine de două 
luni, sS tiare această licoare ra
ră de la  vecini. Au făcut de
mersuri. Cică trebuie lucrat la 
un branşament. Cei de la I.C.S. 
spun că e treaba I.L.L.-ului şi 
viceversa. Şi după ce s-au să
turat de viceversa, cele două 
întreprinderi au născocit maşi
năria Hîrzobus hocus-pocus, cu 
care nu se urcă apă la etaj, ci 
se pasează sesizările cetăţenilor. 
Cînd vor obosi îi rugăm să facă 
o pauză, să constate la faţa lo
cului şi să ne comunice şi 
nouă rezultatele.

Melcul
telegrafist

La Oficiul de poştă şi teleco
municaţii din Mediaş nişte an- 
gajati inventivi s-au apucat să 
dreseze un melc, pe care l-au 
făcut. . .  telegrafist. „Tipul" e 
dotat... Are şi antene. Rezulta
tele sínt mai mult decît satis
făcătoare pentru pretenţiile de 
la acest oficiu. Graţie acestui 
melc telegrafist, mandatele tele
grafice expediate de la Sibiu 
tn 10 minute pot parveni desti
natarului, în loc de două ore, 
în . . .  27 ore, timp necesar mel
cului să se deplaseze de la te
legraf la ghişeu. Şi tot se jură 
că n-au sosit. Melcul telegra
fist poartă numărul 6. Operati
vităţii cu care se lucrează i se 
acordă nota.. .  3. Dar buna ser
viră ar trebui să fie suprave
gheată c u . . .  ochii In patru.

Spre lumea 
umbrelor

A.S. din Avrig s-a săturat de 
viată. „A sorbit" cupa acesteia 
$i i *-a părut că e prea amară. 
Şi după atîţia ani, care au 
„gfrbovit-o“, s-a hotărît să se 
sinucidă. Şi-a revăzut Întreaga 
viată si a pus în aplicşre dia- 
bolicu-i plan, care s-o transfere 
în lumea umbrelor. Zis şi tă
cut. A băut 80 ml din cea 
mai cumplită otravă: oţetul. Vă 
daţi seama că nu i-a fost de 
loc dulce ei, căreia i se acrise 
de viaţă. Ştiţi citi ani are A.Ş.? 
Ohoo! Douăzeci şi doi. Indîfe 
rent de vîrstă, însă, abdicarea 
de .la viaţă este o laşitate. 
Şi-apoi, dragi gospodine, nu ui
taţi ca oţetul este bun pentru 
salată si pentru a face părul mai 
şjc. Nu e păcat să-l beti pe 
„inima goală“, aşa, ca pe sirop? 
Să fim serioşi!...

Nu vă jucaţi 
cu viaţa!

o  întâmplare tragică s-a p®1 
trecut cu cîteva zile în urmă- 
V,M„ în vîrstă de 30 de ani 
călătorea de la Sibiu la Copşa 
Mică pe scara unui vagon al 
trenului personal 3035. l-a un 
podeţ a fost lovit de o bară şi 
aruncai, sub tren. I-au (ost tă
iate picioarele. A decedat în 
drum spre spital. Nu uitaţi! 
Călătoria nu eşţe o joacă. Nu 
vă jucaţi cu viata!

Rubrică redactată da 

MARIN NIŢA

Încheierea unei „stagiuni literare" — dacă ne 
e permis să ne exprimăm aşa — a unui an de 
activitate creatoare, este un bine venit prilej 
pentru ö succintă retrospectivă, do pe urma 
căreia, cîntSrincl cu grijă roadele, să ne dăm 
seama de împlinirile sau neîmplinirile muncii 
noastre.

Fără a ne declara pe deplin mulţumiţi, căci 
Întotdeauna e lob pentru mai mult şi mai bine, 
timpul din urmă a fost rodnic pentru scrisul 
sibian, un an in care condeiele sibiene au iscaI 
şi adăugit noi pagini de frumuseţe şi de gînd 
luminos celor scrise în deceniile din urmă, îm
bogăţind astfel micul tezaur literar creat în de
cursul vremurilor pe aceste meleaguri.

Spunind aceasta, ne gîndim la volumele care, 
începînd clin toamna lui 1969, ne-au atras pri
virile spre vitrinele librăriilor: romanul „lancu 
Jianu” de Paul Constant, cel de al Vll-lea vo
lum al operelor lui Delavrancea, îngrijit de Emi
lia Milicescu, volumul de nuvele „Necunoscuţii" 
de Ladmlss Andreescu, cel de poeme —- „C'în- 
tecul spiralelor“ al Ecaterinei Săndulescu, 
cele de proză sau de poezţe ale lui Wolf 
Aichelburg, Bettina Schuller sau Anneliese 
Suchanek...

Ne gîndim de asemenea la o masivă colabo
rare a condeierilor sibieni, de toate vîrstei®, 
între care mulţi reprezentanţi ai tineretului, ia 
diverse publicaţii de specialitate, precum „Tri
buna" clujeană, „Astra" braşovoană, „Luceafă
rul", în paginile de literatură ale „Tribunei Si
biului" sau în suplimentul literar al acesteia 
„Arcade", în Calendarul literar al Asociaţiei 
scriitorilor din Braşov...

Am adăuga, la acestea, dar nu In ultimul nud. 
aportul real pe care l-au adus literaturii noastre 
prin traducerile din literaturile altor popoare 
scriitori ca Gisela Richter, Harald Krasser, 
Bernhard Capesius sau Dragoş Vacariuc.

Zilele acestea, spre a încheia şirul lucrărilor 
care au văzut lumina tiparului sub zodia aceasta 
de reînviorare a vieţii literare sibişne, va apă

rea un nou volum al decanului idişului stbian, 
Paul Constant, intitulat „Măşti pentru muzeu", 
precum si culegerea de versuri mult. aşteptată 
editată de Casa judeţeană a creaţiei popular1'- 

Tntîlnirile cu autorii, organizate în cadrul li* 
brăriilor — o veche tradiţie reluată cu succes 

- şezătorile literare cu participarea si a unor 
scriitori din Cluj sau Braşov, caro au avut loc 
in diferitele săli din oraş, în şcoli ele. - - au 
constituit şi ele prilejurile bine, venite ale unor

Pentru o activita- 
te scriitoricească 

e fe rv e sc e n tă
comunicări mai directe între scriitori si cititori, 
după cum ni se pare a fi fost si şezătorile or
ganizate în cadrul „Tribunei Aslrei" în comu
nele şj şalele din judeţ: la Poiana sau la Ludoş, 
la Apojdu de Jqş sau la Avrig, la Micaşasa. la 
Sadu, la Cîrtişoara,

Fără îndoială că toate acestea au contri
buit la mai strînsa legătură care s-a realizat în 
cadrul cenaclului Asociaţiei scriitorilor între di- 
feri 1 ele generaţii de scriitori şi tineri, nivelul 
mai ridicat al şedinţelor de lucru — chiar dacă, 
din păcate, nu au fost tocmai numeroase —

contactul mai direct si mai organizat Tu redac
ţiile publicaţiilor sibiene şi cu Asociaţia scri
itorilor.

Bineînţeles că lunile de vară, luni dc conce
diu şi odihnă, dar si de documentare si i reaţie, 
nu înseamnă nicidecum o întrerupere loiala a 
activităţii de cenaclu. De pe acum au fest pr - 
gramate pentru lunile iulie şi august o serie 
d« şezători literare în staţiunile balneu-i lima- 
terice Păltiniş Şi Ocna Sibiului, în taberele de 
«levi etc. — menite s,i menţină legătura perma
nentă attt de necesară între scriitor şi cititor.

Dar după aceasta perioadă oarecum estivala, 
activitatea cenaclului sibian al Asociaţiei scri
itorilor va începe cu un nou elan şt sintem con
vinşi c:ă va înregistra succese du seama.

Diversificarea şi intensificarea activităţii scri
itorilor sibieni sínt. preocupările permanente ale 
biroului de conducere al cenaclului şi, o dală 
cu toamna care vine, deschizind un nou an lite
rar. scriitorii, sibieni vor fi tot mai prezenţi in 
viaţa culturală a oraşului şi judeţului nostru, 
nu numai prin noile apariţii de carie pe care 
ni le va aduce acest an (volume semnate dc 
Paul Constant, Titu Popescu, Mira Preda, Wer
ner Bossert, Ladmiss Andreescu şi alţii), ci şi 
printr-o serie de manifestări de amploare reali
zate în colaborare cu redacţiile unor reviste, cu 
scriitorii altor asociaţii sau cenacluri, cu artiş'ii 
plastici şi compozitorii sibieni, manifestări care 
sperăm să constituie un valoros şi intens schimb 
de idei şi de experienţa, reflcclîndu-se pozitiv 
în viata spirituală a Sibiului.

Toate acestea, ca şi intenţia de a constitui 
un cenaclu al tineretului, care, condus chiar 
de tineri — sub îndrumarea unor scriitori mai 
viritnici —- să reunească talentele in plină 
formare, vor constitui elemente ale unei aeti- 

. vităti scriitoriceşti efervescente in tot mai de
plină afirmare.

MIRCEA AVRAM 
secretarul Cenaclului 

literar din Sibiu

' -x:jHei:-
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Prin noul cartier de locuinţe ai Mediaşului
Foto: FRED NUSS

sport.. sp o rt...

Un reuşit sp ec taco l 
autom obilistic

In organizarea asociaţiei sportive 
„Construcţii" Sibiu şi a Filialei ju- ■ 
deţene A.C.R. Sibiu, cu ocazia îm
plinirii a 20 dé ani de la înfiinţarea 
clubului sportiv al constructorilor si
bieni, a avut loc raliul automobilis
tic dotat cu cupa „Constructorul". 
Concursul a cuprins 2 probe — de 
îndemînare şi viteză — disputate pe 
circuitul închis din str. Şcoala de 
înot. Desfăşurată într-o notă de de
plină sportivitate, competiţia a fur
nizat emoţii şi satisfacţii numerosu
lui public spectator. .

La finele celor două manşe dispu
tate, trofeul raliului —  cupa „Con

structorul" — « revenit talentatului 
alergător loan Tatu, care pilotînd o 
„Dacia" 1 100 S a realizat timpul de 
6'32"08. Au fost premiaţi de. ase
menea cinci alergători, dintre 
care remarcăm pe începătorii Erich 
Boniert şi loan Secaş, care au avut 
o comportare meritorie.

Iată clasamentul final: 1) loan Ta
tu, 2) Marcel tlabeş, 3) loan Kestner, 
4) Erich Bonfert, 5) loan Secaş, b) 
Frieder Rotii.

NICOLAE IVAN

Biblioteca în con
fruntări cotidiene

(Urmare clin pag. 1)

In cazul Avrigului (aciua,« biblio
tecară funcţionează pe post de la 
1 decembrie 1969), din cauza nein- 
struirii în specificul muncii, nu s-a 
făcut comanda pentru aproviziona
rea cu cărţi, bibliotecara neştiind 
pur şi simplu că trebuie să o facă.
I s-a spus că respectiva comandă 
fusese făcută, pentru întreg amil 
1970, de către fosta responsabilă, 
dar cei care au fost. mulţumiţi cu 
această stare de lucruri au omis 
făptui că, între timp, s-a efectuat
0 radicală reorganizare a editurilor 
vechile planuri de apariţii suferind 
modificări fundamentale. în acest fel, 
comanda dinainte nu mai putea fi 
onorată, alta nu s-a ştiut că trebuie 
făcută... Este nevoie de o mai mare 
responsabilitate şi tinere la curent, 
din partea îndrumătorilor compe
tenţi asupra ritmului curent, al vieţii 
cărţii. Altfel, se generează dcfec- 
tuozităţi care se repercutează direct 
asupra cititorilor, precum prezenta
rea unor „cărţi noi" apărute cu 
cîtiva ani în urmă, nojnteresul fată 
de necesităţile specializate do lec
tură locală, lipsa unui profil origi
nal (există biblioteci comunale in 
judeţul Sibiu care nu au nici o 
carta scrisă de autori sibieni).

Un punct nevralgic l-a constituit 
pînă acum modul general de apro
vizionare cu cârti în judeţul Sibiu. 
Colectura bibliotecilor din Sibiu era 
deservita prin intermediul Cen
trului de librării din Braşov; de la
1 iulie —, după cum ne informează 
Maria Retiu, responsabila Filialei 
Sibiu - -  aparţine direct de Oficiul 
de aprovizionare şi servicii pentru 
biblioteci din Bucureşti, fapt care 
va contribui la îmbunătăţirea şi 

■scurtarea drumului cărţilor spre bi
bliotecile comunale şi săteşti. 
Poate se vor putea onora $i solici
tările cu fişe de cititori, deoarece la 
Avrig evidenta se tine pe diferite 
caiete improvizate, improprii acestei 
activităţi. Perfecţionarea muncii de 
la .polectură va putea face ca la 
bibliotecile din mediul rural să nu 
ajungă îndeobşte cărţi care priso
sesc ia oraş, fără diferenţieri In 
funcţie de opţiunile locale. Sint ca
zuri cînd în unele locuri, sectoarele 
productive locale cele mai impor
tante nu beneficiază, In fondul bi
bliotecii, de o bibliografie speciali
zată, cu un număr avantajos al căr
ţilor de specialitate. In cazul Avri- 
gului, nu se pot face nici proiecţii 
cu diafilme adecvate, din cauza 
spaţiului necorespunzător si datorită 
faptului că nu s-au primit de mai 
mult timp diafilme noi.
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Rezultatele etapei 
a XXVI I l-a

Ieri, în cadrul etapei a XXVUl-a 
a primei divizii nationale de fotbal 
s-au înregistrat rezultatele:
Crisul — Petrolul 2—0
C.F.R. Cluj — Dinamo

Bucureşti 2- 1
F.C. Argeş — U.T. Arad 3 - 2
Jiul — Dinamo Bacău 2—1

% Universitatea Craiova
Steagul roşu 1—0

A.S.A. Tg. Mureş —-
politehnica 3—0

Steaua — parul 1—-3

(Partida Rapid Universitatea
Cluj s-a disputat înainte — rezulta
tul fiind 3—2).

Etapa viitoare (a NMX-a), 19 iulie:
Dinamo Bacău — Steaua, Grisul — 
Jiul, Farul —  Rapid, Universitatea 
Craiova — C.F.R. Cluj, Dinamo 
Bucureşti — Politehnica Iaşi, Petro
lul — F.C. Argeş, U.T. Arad — Stea
gul roşu. (Partida dintre Universi
tatea Cluj şi A.S.A. Tg. Mureş s-a 
disputat).

CURIER JURIDIC
IOAN I’ACIH.AR, pensionar, co

muna Micăsasa, nr. 389. In conformi
tate cu prevederile H.C.M. 2361 T9'5tî, 
indemnizaţia de însoţitor pentru pen
sionarii de invaliditate gradul T. este 
de 300 lei lunar pentru cei a căror 
invaliditate a fost cauzată de accident 
de muncă sau boală profesională si 
de 200 lei lunar pentru rei a căror 
invaliditate a fost cauzată de acci
dent in afară de muncă sau boală 
obişnuită. în situaţia dv. beneficiaţi 
de indemnizaţia de 200 lei lunar, aşa 
cum vi s-a acordat.

ELENA MICU — Sibiu, str- Alexan
dru Vlahuţă, nr. 9. 1; Potrivit Hotă- 
rîrii SRO 943 privind acordarea de aju
toare materiale în cadrul asigurărilor 
sociale de stat. art. 17 — angajat»!? 
care au copii în vîrstă pînă la 2 ani. 
au dreptul la ajutor pentru îngriji
rea acestora în caz. de îmbolnăvire, 
care în anumite cazuri -o cu totul 
excepţionale — pot să se acorde pînă 
la 3 luni. 2) In baza H.C.M. 54,1967. 
femeile cu copii sub 7 ani, angajate 
cu o normă întreagă, vor putea să 
lucreze, la cererea lor şi cu acordul 
conducerii unităţii, numai o jumăta
te de normă, dacă activitatea re se 
desfăşoară în unitate permite folosi
rea de angajaţi cu tft normă. 3) Le

gea nr. 1/1970, privind organizarea şi 
disciplina muncii în unităţile socia
liste de ştaţ — art. 9. lit, k, al. 2 — 
prevede că beneficiază, de vechime 
neîntreruptă în aceeaşi unitate sala
riata cară a încetat activitatea fiind 
gravjdă sau pentru a-şi creste un co
pil piuă la împlinirea vîrstei de 7 
ani, natural dacă se reîncadrează în 
muncă la vechea unitate. în termen 
de sn zile de la împlinirea vîrstei de 
7 ani a copilului, sau la altă unitate 
dacă cea la rare a lucrat confirmă 
în scris că nu este necesară. 4) Fen
tiül îngrijirea copilului sănătos le
gislaţia în vigoare nu prevede acor
darea dc concediu fără plată.

V.\SII,E POF — Mediaş, cartierul 
(îura t impului. In statutul tip al a- 
şociaţiei locatarilor, aprobat prin 
H.C.M. nr. 1478 10,19. la art. 22. lit. j 
sc prevede că rezolvarea cererilor lo
calurilor principali cu privire la cuan
tumul stimelor la care au fost obli- 
;ati la plată este de atribuţia eomi- 
etului asociaţiei. în situaţia cînd sîn- 

-°ţi nemulţumit de sumele stabilite, 
rmează a vă adresa comitetului aso- 
■fiţiei. conform prevederilor statu

tului-
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De altfel, problema spaţiului bi
bliotecii nu este încă, in mat multe 
locuri, judicios rezolvată. Se trece 
uşor peste acel minimum de exi
gentă privind normele de igiena a 
cărţii, astfel incit gradul de uzură 
la fondurile rurale este mai ridicat. 
In altă ordine de idei, temporar, spa
ţiul bibliotecii din Avrig este incomod, 
reslrîns, întunecos. Femeia de ser
viciu de la căminul cultural nu 
întreţine şi spaţiul bibliotecii şi 
nu am înţeles de ce, fiindu-i aceasta 
In atribuţie.

Am mai semnala cîteva deficienţe 
întîlnite la această bibliotecă dc 
responsabilitate sporită — cea din 
Avrig. Amintim un oarecare abuz, 
din partea consiliului popular co
munal, privind obligativităţi peste 
rînd la serviciul la telefon, po con
siderentul cam zcflemisilor că 
„şi-aşa la bibliotecă nu este muncă". 
Amintim si faptul că, deşi formal 
există, colectivul obştesc al biblio
tecii nu răspunde cu promptitudine 
solicitărilor, nici chiar la convoca
rea pentru analiza activităţii pe 
primul semestru al acestui an.

Despfe toate aceste probleme am 
stat de vorbă şi cu locţiitorul se
cretarului comitetului comunal de 
partid. Ailain că, deşi la începutul 
anului s-a analizat în şedinţă de 
birou activitatea culturală, s-a atins 
numai în treacăt munca bibliotecii 
(s-a avut în discuţie un timp prea 
larg al problemelor — culturale, de 
Snvătămînl politic din toate organi
zaţiile de bază). Deşi biblioteca este 
nerelevantă pentru o astfel dc lo
calitate, nu a constituit centrul unei 
preocupări mai atente, a unei în
drumări necesare pentru o bună 
funcţionare (nici chiar în cazul ana 
lizei semestriale în cadrul activului 
obştesc). Ni se pare necesar ca orga 
nele locale să acorde instituţiei un 
rol spiritual superior în viata colec 
tivităţii, să ajute pe toate căile la 
sporirea prestigiului acesteia. Tre 
buie ştiut că, în condiţiile exigenţei 
sporite a actualităţii, biblioteca nu 
mai poate fi o depozitară d» cărţi 
ci şi o instituţie livrescă,

c o o p e r a t i v a

\ întreprinderea
\ si restaurante

I . \  ,\ angajeaza de urgenţa:
î — un pivnicer pentru depozitul de vin.
' Informaţii suplimentare la biroul personal al între-

prinderii.
— i

în tr e p r in d e re a  de re p a ra ţi i  u tila je  
şi m e c a n ism e  Sibiu

ANGAJEAZĂ DE URGENŢĂ:
® un magaziner pentru şantierul de construcţii, 

cu îndeplinirea condiţiilor prevăzute de Legea 
nr. 22/1969.

Informaţii se pot obţine la serviciul personal-adminis
trativ, din str. J. S. Bach nr. 4, telefon 1 17,75.
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PRODUSUL U/M

Preţ de 
contractare

Ex. II

Preţ plafon vinz. 
cu amănuntul

Ex.

Castraveţi de salată kg — — — 2,45 2.00 1,50
Morcovi (rădăcini) kg — — — 2,95 2.55 1,80
Prune grupa C kg — — — — 1,55 1.40
Dovlecei mijlocii . kg — 1,50 1,00 — 2.25 1.35
Dovlecei mari cal. unică kg — 0.50 — 0 85 —

Preţurile Intră în vigoare: 
cumpărare: 16 iulie 1970 
vînzare: 17 iulie 1970.

Temei legal: Decizia Comitetului executiv al Consiliului popular ju
deţean Sibiu, nr. 432/15 iulie 1970
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M I C A  P U B L I C I T A T E
Vînd vilbrochen FIAT 1 100. Sibiu, telelőn 7 25 49.
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SIBIU: PACEA: Dreptul (le a te

naşte (orele 9,00; 11„30; 14,00; 16,30; 
19,00; 21.00); ARTA: Ultima dra
goste (orele 10,00; 12,00; 14,30; 10,30; 
13,30; 20,30|; TINERETULUI: Pan
gtad Sirtaki (orele ! 1,30; 10,30; 18.30; 
20,30), iar ia orele 10,00 şi 12,00 fil
mul Heidi.

MEDIAŞ: PROGRESUL: Joc dublu 
in serviciul secret (orele 9,00; 11,13; 
14.00; 10.30; 19.00; 31,15); TINERE
TULUI: Anchetatorul din umbră lő
réié 10,00; 16,30; 18,30 şl 20,30). U-

NIREA: Jocul care ucide (orele 10,00; 
16,00; 18,00 şi 20,00).

CiSNĂDIE: POPULAR: Ghici cine 
vine la cină? (orele 11,00; 16,00; 18,00 
şi 20,00).

AGNITA: 8 MAI: Domnişoara doc
tor (orele 10,00; 16,00; 18,00 şi 20,00).

DUMBRĂVENI: 7 NOIEMBRIE:
Adio Texas (orele 18,00 şi 20.00).

COPŞA MICĂ: POPULAR: Pen
siune pentru holtei (orele 17,00 şi
19.00) .

BAZNA-BÄI: Moartea nnul biro
crat (orele 17,00 şi 19,00).

OCNA SIBIULUI: Un film cu o 
fala fermecătoare (orele 17,00 .şi
19.00) .

APOLDU DE SUS: 23 AUGUST: 
Marele şarpe (orele 17,00 şi 19,00).

■flHPUL
Centrul meteorologic Sibiu comu

nică: vreme călduroasă şi instabilă. 
Vor cădea precipitaţii slabe sub for
mă de ploaie şi averse de ploaie, 
însoţite şi de descărcări electrice. 
Vînlul va sufla slab pina la potri
vit, din vest şi nord-vest. Minimele 
vor fi cuprinse înlre 10 şi 15 grade, 
iar maximele vor oscila între 23 şi 
27 grade.
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Deschiderea emisiunii.
Emisiune în limba maghiară. 
Mult e dulce şl frumoasă.
La volan.
Cadran internaţional.
ÎOOI de seri — emisiune pen
tru cei mici.
Telejurnalul de seară.
Film serial: „Trei prieteni". 
Episodul al IV-lea: „Făptaşul 
vine la miezul nopţii".
Viaţa literară.
Intermezzo muzical.
Conferinţă dc presă TV cu 
Mircea Maliţa, ministrul în- 
văţămîntului.
Laureaţi ai concursurilor muzi
cale internaţionale: Lucia Ţi- 
buleac (premiul I — Paris). 
Poşta TV.
Telejurnalul de noapte.
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Sîntem  pregătiţi
*

pentru a primi noua 
recoltă de cerea le

întreprinderea pentru valorificarea 
cerealelor Sibiu, prin cele 10 sub
unităţi, a Încheiat zilele trecute ac
ţiunea de pregătire a spatiilor de 
depozitare a produselor cerealiere 
din noua recoltă. S-au efectuat toate 
reparaţiile, curăţirile şi dezinfectă
rile pentru o capacitate de înmaga- 
zinare de peste 30 mii tone.

Fată de anul trecut, capacitatea 
de depozitare a crescut cu 12 la 
sută, ca urmare a măsurilor luate 
dc comitetul de direcţie încă în luna 
martie, pentru descongestionarea 
capacităţilor prin concentrarea unor 
cantităti de produse în spatii mai 
mici- Toate magaziile apte pentru 
depozitarea cerealelor au fost elibe
rate din timp şi pregătite. Venind 
în întîmpinarea angajamentelor în
treprinderilor agricole de stat şi 
cooperativelor agricole de produc
ţie din judeţul nostru de a termina 
recoltarea cerealelor în 15—16 zile, 
din credite de mică mecanizare in 
valoare de peste 200 000 lei s-au 
amenajat la bazele de receptionare 
Sibiu, Orna Sibiului, Mediaş guri 
de descărcare mecanizate. Totodată, 
au fost confecţionate buncăre de 
receptionare cu o capacitate de 
8—12 tone şi planuri înclinate pentru 
descărcarea prin basculare a auto
camioanelor platformă care vor 
transporta griul recoltat în^vrac de 
la cele 12 combine „Gloria", cu care 
a fost dotată agricultura judeţului 
nostru.

Prin dotarea cu cricuri hidraulice 
a bazei Sibiu şi cu poduri înclinate 
a altor unităţi, printre care Miercu
rea Sibiului şi Arpaş, se reduce 
timpul de descărcare a unui auto
vehicul de 3 tone la aproximativ 
4 - 3  minute, mărindu-se astfel de 
<t 5 ori posibilitatea de rulare a 
mijloacelor do transport.. Concomi
tent cu aceste măsuri, prin înzestra
rea unităţilor cu elevatoare de mare 
capacitate, instalaţii pneumatice 
Kowo şi benzi transportoare s-au mă
rit posibilităţile de a introduce zil
nic în magazii cu 380—410 tone mai 
multe cereale decit anul trecut.

Înlrucît pe alocuri lanurile sínt 
îmburuienite, lapt ce nu permite 
asigurarea unei conservări a produ
selor pe timp îndelungat, s-au luat. 
măsuri de condiţionare, concomitent 
ui ruceptionarca cerealelor.. In acest 
scop bazele Sibiu şi Mediaş au fost 
dotate cu vînl.urălori de precurăţire, 
cu o capacitate de 18—20 tone grîu 
pe oră, utilaje construite pe plan 
local. Spre deosebire de selectoa
rele SU 4 din dotare, aceste vîn- 
turători realizate de noi au un ran
dament de circa 5 ori mai mare. 
Alte unităti. <a Miercurea Sibiului, 
Agnita şi Dumbrăveni, au fost în
zestrate cu selectoare SU 4 desti
nate condiţionării cu prioritate a 
cerealelor pentru seminţe, necesare 
unităţilor, din judeţ.

Avînd în vedere faptul că atît 
prin dotarea tehnică a unităţilor, 
( it şi prin programul bazelor de re
cepţie se creează posibilitatea scur
tării duratei de receptionare a ce
realelor, pentru asigurarea condi
ţiilor optime de receptionare, se im
pune ca unităţile agricole de stat 
şi cooperativele agricole de produc

ţie să respecte cu multă stricl.ete 
graficele de livrare stabilite pe can
tităţi şi ore pentru fiecare zi. Prac
tica anului trecut a demonstrat că 
cel mai mare număr de autovehi
cule sosesc la baze înlre orele 
11—15, ceea ce reprezintă peste 60 
la sută din totalul cantităţilor pre
date în decurs de o zi. Deci, ne- 
respectarea graficelor de predare 
duce implicit la strangulări în des
cărcarea mijloacelor de transport. 
Dar, dacă luăm în considerare şi 
mărirea capacităţii de uscare prin 
unele transformări făcute la uscă- 
torul de cereale Petkus de la baza 
Sibiu, există toate condiţiile recep
ţionăm pjoduselor cerealiere în 
termenele, planificate.

ROMEO MEDAN 
directorul întreprinderii Judeţene 

pentru valorificarea cerealelor

2 5 0  d e  m i i  f l o r i
Pentru ca Mediaşul să-şi recapete aspectul de oraş frumos şl ospi

talier se munceşte de zor la plantarea fiorilor pe arterele principale. 
Astfel, secţia de parcuri şi zone verzi a I.G.O.M. a plantat 250 000 
bucăţi flori în valoare de 150 000 lei, precum şi un număr de 30 de 
coşuri ornamentale cu ilori, aşezate în diferite puncte din centrul mu
nicipiului.

Z. ARPAD

Constanţa Vartlc, una din mun
citoarele evidenţiate în întrece
rea socialistă din secţia bobinat 
a fabricii „Firul roşu“ Tălmaciu

M U LTE C O M E  MERG DII P ili
(Urmare din pag. I)

griului vrem să terminăm recolta
tul furajelor".

în ritm susţinut se desfăşurau 
marti lucrările şi în celelalte între
prinderi agricole de stat. în lanu
rile fermelor întreprinderii agricole 
de stat Agnita, au lucrat marti zeci 
de combine. S-a muncit intens de 
dimineaţa pînă scara, iar recolta 
adunată a fost pusă în magazii. La 
fel s-a muncit şi la Moşna şj Dum
brăveni.

Activitatea bine organizată, efec
tuarea unui control permanent pe 
teren sínt factori care determină 
dinamica lucrărilor de recoltare şi 
la cooperativa agricolă de produc
ţie din Merghindeal. Pe mecanizato
rii ce deservesc această unitate 
i-ara întîlnit în hotarul „Valea hu
lei". Toate cele 4 combine cu care 
lucrau Mihai Filip, Daniel Orendi, 
Wilhelm Schneider şi Wilhelm 
Schuster funcţionau perfect. Viteza 
zilnică atinsă era în jur de 3 ha. „Am 
realiza noi şi mai mult — ne relata 
şeful secţiei I.M.A., loan Chizăşan 
— dar, din cauza umidităţii în lan, ■ 
nu putem începe recoltaiul înainte 
de orele 10—10,30. La aceasta se 
mai adaugă şi faptul că terenul 
este, pe alocuri, atît de moale Incit 
sîntem nevoiţi să punem două trac
toare la o combină. Totuşi, din 
70 ha am recoltat 22. Dacă timpul 
se menţine frumos, vom spori viteza 
zilnică de lucru aslfel ca în cîteva 
zile să Încheiem strînsul orzului.“.

M ecanizatorii -  
la în ă lţ im e !

Cooperativa agricolă de producţie 
din Ighişul Vechi are de recoltat 
78 ha cu orz rămas în cultură. 
Strînsul recoltei a început de două 
zile. Tractoriştii loan Cîndea şi loan 
Podaru lucrau în hotarul „Fioveş“. 
A treia combină era în lan, la lo
cul numit „Dosul chiliei". Pînă 
njarţi seara a fost strînsă recolta 
de pe 14 ha. Dar şi aici, din cauza 
umidităţii solului, oamenii întîmpi- 
nau serioase greutăţi. Orzul însă

depăşise faza de coacere. Se cerea 
urgent recoltat şi nu se mai putea 
aştepta nici o zi. Acolo unde se îm
potmoleau combinele, veneau alte 
tractoare în ajutor. Recoltatul a con
tinuat pînă seara.

Asemănător s-au desfăşurat lucră
rile de recoltare în multe din uni
tăţile de pe Valea Hîrtibaciului, la 
cooperativa agricolă din Altîna, la 
cea din Marpod sau Hosman. Este 
îmbucurător faptul că in marea lor 
majoritate lucrătorii de pe ogoarele 
judeţului au înţeles că este necesar 
să se depună maximum de efort 
pentru a strînge la timp şi fără 
pierderi recolta. La ora 20 preşe
dintele cooperativei agricole din 
Hosman, tovarăşul Andrei Grommes, 
se afla încă în hotarul „Ţiglărie". 
Cîntărea ultimii saci sosiţi de la 
cele 6 combine care ieşiseră din 
lan doar de cîteva minute. Tot aici, 
împreună cu tractoriştii, au stabi
lit apoi planul • de acţiune pentru 
ziua următoare. Preşedintele era 
mulţumit de felul cum tractoriştii 
şi-au făcut datoria. „Avem .băieţi 
buni —• mi-a spus el. Printre alţii 
aş aminti pe Augustin Comiza, 
Gaido Schneider şi Nicolae Jido. 
Fiecare se străduieşte să lucreze cit 
mai bine şi, cu toate că terenul esle 
destul de moale, reuşesc acest lucru. 
Am recoltat pînă acum 13 ha cu 
orz. Mîine, sínt convins că vom 
realiza o viteză de lucru şi mai 
bună".

C om binele t r e i e r a u . . .  
şu ru b u ri

în raidul nostru s-au întîlnit însă 
şi unele situaţii în care au fost 
evidente lipsa de organizare a acti
vităţii şi a măsurilor de prevenire 
a pierderilor de recoltă. Oprindu-ne 
la cooperativa agricolă din Arpaşu 
de Jos, unitate care avea de recol
tat doar 32 ha cu orz, am consta
tat că cele 7 combine aflate in 
lanul din hotarul „După Sandru" 
făceau mai multă risipă decit recol
tau. Pe mai bine de 70 la sulă din 
suprafaţă orzul fiind căzut, masa 
combinelor trecea peste el. Totodată 
roţile distrugeau o parte din spic. 
Abia lntr-un tîrziu conducerea uni
tăţii şi-a dat seama că în asemenea 
condiţiuni nu se poate realiza o lu
crare de calitate, fără pierderi, şi 
a hotărît ca toate combinele să fie

mutate lntr-un alt lan, unde orzul 
nu era căzut. Nu a-ar fi putut sta
bili acest lucru de la bun începui?

Căi de a c c e s . . .  c ă t r e  
sp iritu l de o rg an iz a re

La cooperativa agricolă din Bîr- 
ghiş unele combine au fost „uitate" 
la secţia I.M.A. Recoltatul începuse 
de două zile. tn prima zi s-au făcut 
încercări. Pentru a doua zi s-a 
planificat să intre în lan 5 combine 
din 7. O primă enigmă: de ce numai 
5 din 7, cînd orzul era copt peste 
măsură? O a doua: din cele 5 com
bine au fost scoase în cîmp numai 
4. Specialistul unităţii, ing. loan 
Toma, motiva lipsa din lan a celor 
3 combine prin faptul că nu erau 
făcute încă căile de acces. Aşa că 
marţi, în loc de 7 combine au lucrat 
numai 4.

Tot marţi, la prînz, la cooperativa 
agricolă din Bruiu nu intrase încă 
nici o combină la recoltat. Vicepre
şedintele uni lăţi i, Lazăr Gherghel, 
ne spunea că orzul de pe cele 101 
ha rămas Sn cultură nu era copt. 
Lucru inexact. Adevărata cauză o 
constituia şi aici lipsa de preocu
pare a conducerii unităţii pentru or
ganizarea activităţii. Cum să intre 
combinele în lan, cînd abia în ziua 
aceea au fost trimişi cooperatorii, 
cu coasele, să deschidă drum com
binelor? „Azi după-masă — zicea 
vicepreşedintele Lazăr Gherghel — 
vom începe recoltatul cu 5 combine. 
Acum mă duc la secţie să stabilim 
planul de acţiune“. Credem că orice 
comentariu este de prisos.

Strlngerea recoltei de păioase 
este o acţiune de scurtă durată, 
dar de o intensitate deosebită. Pe 
lingă o organizare exemplară a 
activităţii In fiecare unitate şi in 
fiecare secţie I.M.A., se cere a 
fi depus maximum de eiort de 
către toţi lucrătorii de pe ogoare. 
In această campanie orice defi
cientă, fie cit de mică, orice In- 
tîrziere se măsoară în zeci şi zeci 
de kilograme de cereale pierdute. 
Ţăranii cooperatori, mecanizatorii, 
cadrele de specialişti şi toţi cei
lalţi lucrători trebuie să acţione
ze intens, cu un înalt simţ de răs
pundere pentru ca recolta de ce
reale a acestui an să fie strinsa 
în cele mai bune condiţiuni.

Solemnitatea conferirii unor titluri 
şi ordine ale R. S. România 

la Consiliul de S ta t
(Urmare din pag. I)

lizarea an de an a planului de pro
ducţie, a fost conferit titlul de „E- 
rou al Muncii Socialiste“ şi meda
lia de aur „Secera şi Ciocanul“ to
varăşului Mihail C. Blag, maistru 
principal la uzina „Industria sîr- 
mei“.

Totodată, au fost acordate „Or
dinul Muncii“ clasa a Il-a tova
răşilor Vasile A. Lupea, inginer 
şef, şi Traian Gh. Cristea, inginer, 
şef de secţie, iar „Ordinul Muncii“, 
clasa a III-a şi ordinul „Meritul 
Ştiinţific“, clasa a III-a, unui nu
măr de 16 muncitori, maiştri, in
gineri şi tehnicieni ai uzinei.

De asemenea, un număr de 55 
de salariaţi ai uzinei „Industria 
sîrmei“ — Cîmpia Turzii au fost 
distinşi cu „Steaua Republicii So
cialiste România“, clasa a IV-a, 
„Steaua Republicii Socialiste Ro
mânia“, clasa a V-a, şi „Medalia 
Muncii“.

In cadrul aceleiaşi solemnităţi, 
pentru îndelungată şi rodnică ac
tivitate didactică şi tehnico-ştiin- 
ţifică, cu prilejul împlinirii vîrstei 
de 70 de ani. a fost conferit „Or
dinul Muncii“, clasa I, tovarăşului 
Pavel I. Dorin, profesor la Institu
tul politehnic „Gheorghe Gheor- 
ghiu-Dej“ din Bucureşti.

Din partea celor decoraţi a luat 
cuvîntul Eroul Muncii Socialiste 
Ion Stanatiev, directorul uzinei 
„Industria sîrmei“, şi prof. univ. 
Pavel Dorin, care au mulţumit 
pentru distincţiile acordate.

Adresîndu-se celor decoraţi to
varăşul Nicolae Ceauşescu a spus:

Stimaţi tovarăşi,
Doresc în primul rîncl ca, în nu

mele Comitetului Central al par
tidului, al Consiliului de Stat şi al 
guvernului să felicit în mod căl
duros întregul colectiv de munci
tori, tehnicieni şi ingineri ai uzi
nei „Industria sîrmei“ din Cîmpia 
Turzii cu prilejul împlinirii a 50 
de ani de la înfiinţarea întreprin
derii şi, mai cu seamă, pentru re
zultatele obţinute în anii construc
ţiei socialiste; totodată, felicit co
lectivul pentru distincţia acordată 
astăzi uzinei.

De asemenea, doresc să felicit 
pe cei doi Eroi ai Muncii Socia
liste, pe ceilalţi tovarăşi din colec
tivul uzinei din Cîmpia Turzii pen
tru decoraţiile primite. Acordarea 
acestor distincţii — atît uzinei, cit 
şi unui mare număr de tovarăşi 
din această întreprindere, în frun
te cu directorul — constituie o 
apreciere a muncii rodnice depuse 
de întregul colectiv, a rezultatelor 
obţinute pînă acum.

In ultimii ani uzina a cunoscut 
o dezvoltare puternică; s-au făcut 
investiţii mari, întreprinderea a 
fost înzestrată cu utilaje moderne. 
Dorim ca şi în viitor rezultatele 
uzinei să fie Ia înălţimea eforturi
lor pe care guvernul şi poporul 
nostru Ie-a făcut şi !e face pentru 
dezvoltarea şi modernizarea acestei 
importante unităţi industriale a 
ţării.

După cum ştiţi, în cincinalul ur
mător, industria metalurgică are 
un program destul de mare. Noi 
dorim să realizăm o îmbunătăţire 
calitativă a activităţii metalurgiei 
noastre, îndeosebi să realizăm in 
ţară un sortiment mai larg de o- 
ţeluri de înaltă calitate. In acest 
domeniu şi uzinei dumneavoastră 
îi revine un rol de însemnătate. 
Sperăm că uzina va aduce în a- 
cest sens o contribuţie mai mare 
decit pînă acum.

Doresc să urez întregului colec
tiv, tuturor tovarăşilor de faţă, 
directorului întreprinderii noi suc
cese în înfăptuirea programului ce 
revine uzinei — atît în anul a- 
cesta, cit şi, mai cu seamă, în cin
cinalul următor — pentru reali
zarea tuturor indicatorilor calita
tivi şi economici. Dorim ca uzina 
dumneavoastră — păşind în a doua 
jumătate a veacului său de exis
tenţă, deci într-o perioadă de mai 
mare maturitate — să obţină şi 
rezultate mai lume decit pînă a- 
cum.

îmi exprim convingerea că dis
tincţiile acordate astăzi vor consti
tui un stimulent în plus  ̂ pentru 
obţinerea de noi succese în reali
zarea marilor sarcini care revin u- 
zinei.

Vă doresc din toată Inima reali
zări cit mai mari in activitatea 
dumneavoastră, a întregului colec
tiv. (Aplauze prelungite).

Doresc, de asemenea, să feliciţi 
pe tovarăşul Dorin Pavel, profesor 
universitar, cu ocazia împlinirii a 
70 de ani, şi a acordării acestei 
înalte distincţii a Republicii So
cialiste România. Aceasta consti
tuie o apreciere, o recunoaştere a 
activităţii depuse în domeniul hi
droenergetic, al învăţămîntului 
tehnic; ea va constitui desigur, în 
acelaşi timp, imbold pentru o a c - \  
tivitate susţinută şi în viitor.

în domeniul hidrotehnic avem 
încă multe de făcut. Programul a- 
doptat de Comitetul Central în a- 
ccastă privinţă este cunoscut. El 
oferă tuturor specialiştilor din a- 
cest sector un cîmp foarte larg de 
activitate. Acest program urmează 
să fie completat în cincinalul vii
tor cu lucrări noi a căror necesi
tate a apărut în urma analizei si
tuaţiei provocate de calamităţile 
naturale, şi pe care trebuie să le 
atacăm cu prioritate, cit şi din ho- 
tărîrea de a pune un mai mare 
accent în următorii ani pe hidro- 
energie. Specialiştii din domeniul 
hidrotehnic care şi-au dovedit şi 
pînă acum capacitatea şi pricepe
rea, vor putea să-şi valorifice mai 
larg cunoştinţele, să contribuie la 
utilizarea tuturor resurselor de a- 
pă în folosul poporului, al ridică
rii nivelului de viaţă a celor ce 
muncesc.

Iată de ce tovarăşul Dorin Pa
vel, care nu are decit motive de 
satisfacţie pentru ceea ce a făcut, 
poate fi sigur că şi în viitor cu
noştinţele sale vor putea fi bibe 
valorificate.

încă o dată vă felicit şi vă do
resc tuturor mulţi ani şi multă să
nătate ! (Aplauze îndelungate).

#
Tovarăşul Nicolae Ceauşescu şi 

ceilalţi conducători de partid şi de 
stat s-au întreţinut apoi, într-o 
atmosferă caldă, tovărăşească, cu

(Agerpres)
cei distinşi.

Lucrările de investiţii —  
în centrul preocupărilor

(Urmare din pag. I)

gistrate succese importante şi în 
ceea ce priveşte îndeplinirea planu
lui de investiţii pe obiective. La dez
voltarea filaturii cardate, de pildă, 
construcţiile şi montajul reprezintă 
56 la sută din planul anual. „Prin 
realizarea şi punerea în funcţiune 
a acestui obiectiv, care se întinde 
pe o suprafaţă de 5 000 mp, produc
ţia de fire cardate va spori cu 1 200 
tone anual — ne spunea inginerul 
Oskar Schemei, inginerul şef cu pro
bleme de investiţii la combinatul 
textil. Prima „şarjă" de 300 tone fire 
cardate va trebui realizată în trimes
trul IV a.c. In această direcţie se 
îndreaptă eforturile noastre".

Considerăm demn de subliniat şi 
faptul că în acest an Combinatul 
textil Cisnădie realizează un volum 
însemnat de lucrări de investiţii în 
regie proprie. Amintim aici dezvol
tarea şi modernizarea filaturii de 
bumbac „11 Iunie", căreia l-au fost 
atribuite aproape 29 milioane lei. 
Pînă la finele lunii iunie la acest o- 
biectiv s-au construit hala secţiei 
bataj, putîndu-se trece la montarea 
utilajelor, rezervorul de apă etc., 
fiind montate in acelaşi timp cele 
17 maşini cu inele prevăzute în pla
nul de modernizare.

Paralel cu grăbirea ritmului de 
execuţie a lucrărilor de construcţii, 
s-a pus accent şi pe economisirea şi 
folosirea cu chibzuinţă a materiale
lor pe şantiere.. Aşa se explică fap
tul că Şantierul 505 construcţii Si

biu, lotul Cisnădie, a amenajat un 
siloz de încărcare a cimentului prin 
manevrare pneumatică, redueîndu-se 
Sn mare parte risipa de ciment, faţă 
de vechiul procedeu de încăr'care- 
descărcare. Materialul lemnos a fost 
înlocuit în multe cazuri cu unele 
elemente metalice.

Prezentarea cîtorva din realizările 
de pe şantierele combinatului cisnă- 
dian nu înseamnă că n-a existat loc 
pentru mai bine, nu înseamnă că 
nu vor trebui întreprinse noi măsuri 
de amplificare a lucrărilor de con
strucţii pentru scurtarea termenului 
de dare în funcţiune a noilor capa
cităţi. In acest sens găsim necesar 
să punctăm cîteva. Şantierul 505 con
strucţii va trebui să intensifice ac
tivitatea de zidărie la filatura car- 
dată pentru închiderea balei în ve
derea creării frontului de lucru şan
tierelor de instalaţii şi izolaţii: va

trebui să acorde o mai mare aten
ţie aprovizionării şantierelor cu ma
terialele necesare, asigurării forţei 
de muncă în vederea atacării unor 
noi obiective prevăzute în planul a- 
nului 1971. Combinatul textil este 
dalor să urgenteze primirea utilaje
lor din import şi din ţară, corelarea 
termenelor de primire a acestora cu
cei de dare în funcţiune a noilor o- 
biective. Vor trebui grăbite de ase
menea lucrările de modernizare la 
filatura de bumbac „11 Iunie", pen
tru a se putea trece — tot In regie 
— la atacarea lucrărilor de dezvol
tare a centrului de sortare. Este 
în interesul combinatului, al econo
miei naţionale, să se acţioneze cu 
fermitate pentru înfăptuirea grabni
că a tuturor obiectivelor din planul 
de investiţii, obiective care converg 
spre realizarea unei înalte eficiente 
a fondurilor de investiţii.

Reînnoirea marcajelor pe unele 
trasee din Munţii Făgăraşului

Zilele acestea va începe acţiunea 
de refacere a marcajelor pe unele 
trasee turistice din Munţii Făgăraşu
lui. Pe traseele cuprinse între lacul 
Călţun — Cabana Negoiul, prin cele 
trei strungi (Strunga Dracului, Strun
ga Doamnei, Strunga Ciobanului), 
Cabana Negoiu, Cabana Surul şi 
Chica Fedeleşului şi cel de cobortre

la Turnu Roşu, se vor plant« aprotsl- 
mativ 150 piloni noi, roi vopsi 
sttncile cu semnele respective, se
vor consolida şi vopsi pilonii vechi.
De asemenea, la răscruci, se vor 
fixa indicatoare.

La această acţiune participă o 
echipă formată din 6 oameni, anga
jaţi special de I.B.Q. „Păltiniş*.

Igiena in alimentaţia publică de la Agnita
Din dorinţa de a urmări felul cum 

au fost pregătite condiţiile de igienă, 
am întreprins un raid prin unităţile 
de alimentaţie publică din Agnita şi 
localităţile din jur. Obiective vizitate: 
laboratoare de cofetării, cofetării, u- 
nităţi de producţie şi desfacere a pro
duselor de panificaţie, restaurante şi 
bufete.

Primul popas. Laboratorul de cofe
tărie din Agnita. Şi prima constatare. 
Depozitarea şi manipularea produse
lor de cofetărie se efectuează în con
diţiuni neigienice, condiţii care cre
ează posibilitatea contaminării şi al
terării. O cantitate apreciabilă de unt 
şi blaturi de prăjituri stau în maga
zie, pe rafturi, expuse muştelor şi ac
ţiunii nocive a căldurii deşi, în agre
gatul frigorific al laboratorului există 
spaţiu suficient pentru depozitarea 
ţemporară a acestora. Conducerea la
boratorului se face vinovată de lipsa 
măsurilor de demuştizare şi de ne- 
desinfectarea utilajelor odată folosite, 
conform legislaţiei sanitare în vigoa
re. In magazia aceluiaşi laborator 
domneşte dezordinea: alimente sínt 
expuse pe rafturi alături de pungi 
deschise cu coloranţi sintetici, amba
laje. sticle fără o întrebuinţare ime
diată etc. Murdăria şi dezordinea vin

să confirme justeţea sancţiunilor a- 
plicate de Inspectoratul sanitar de 
stat tovarăşei Aurelia Opreanu pen
tru aceste abateri, dar as!» nu scuză 
cu nimic conducerea cooperativei de 
consum Agnita pentru superficialita-

păstrate în rafturi, la temperatura 
nepotrivită a camerei. Ni se pare cu 
totul nepotrivită (faţă de situaţia da
tă) „candoarea“ tovarăşei Ibolya 
Theiss, şefa de unitate, cit şi dezin
teresul tovarăşului Emil Floriţă, pre-

şi responsabila cofetăriei din satul 
Nocrich, Ana Ţichindelean. Ea .spală 
paharele în aceeaşi apă murdară pe 
care n-a schimbat-o de mai mult 
timp. Şi aici, deşi mai există spaţiu 
în frigider, prăjiturile sínt păstrate

■ Agregate frigorifice defecte m Gestionari 
amendaţi ■ Lipseşte spiritul gospodăresc

tea cu care tratează asemenea stări 
de fapt în unităţile subordonate.^

Al doilea popas l-am făcut la labo
ratorul de îngheţată. Aici regulile de 
igienă sínt respectate. Ordinea şi cu
răţenia domneşte peste tot. Şi dacă 
ne gîndim că. e doar la doi paşi co
laboratorul de cofetărie... Ke-am oprii 
apoi la cofetăria din Agnita. AL 
menţinerea în stare de nefuncţiona- 
re a agregatului frigorific este la or 
dinea zilei. Din cauza frigiderului de
fect (încă de la 13 iunie), un număr 
impresionant de prăjituri cu cremă, 
sensibile alterării prin căldură,^ sínt

şedinţele cooperativei de consum Ag
nita, persoana cea mai îndreptăţită 
să urgenteze punerea în funcţiune a 
agregatului frigorific defect. Să nu 
mai vorbim de faptul că responsabi
lei Ibolya Theiss îi lipsesc şi o serie 
le examene medicale, obligatorii pen
cil toţi lucrătorii din sectorul ali
mentaţiei publice. Menţinerea pe mai 
leparte a acestei stări de fapt în coa
liţiile sezonului cald" reprezintă up 

oericol la adresa sănătăţii consuma
torilor.

De nerespectarea condiţiilor ele
mentare de igienă se face vinovată

pe raft. Am vizitat apoi şi secţia de 
fabricare a brînzeturilor „Netuf". A - . 
nexeie sanitare ale acestei unităţi se 
găsesc într-o stare deplorabilă. încă
perile în care se fabrică brînzeturile 
nu au asigurată protecţia împotriva 
muştelor, iar curtea e neîngrijită.

Unitatea nr. 7 panificaţie. Aici s-a 
, mcetăţenit obiceiul de a se transpor
ta pîinea direct pe podeaua maşinii, 
deşi în magazia unităţii se găsesc sti
ve întregi de „navete“. In faţa cen
trului de pîine de lingă unitatea nr. 
7, autoduba cu nr. 31 SB 777 staţio

na încărcată cu piine. Apoi s-a în
ceput descărcarea pîinii, dar acest lu
cru a fost făcut nu de un personal 
angajat, îmbrăcat în halate de pro
tecţie ci de cumpărătorii care aştep
taseră sosirea maşinii cu pîine. Dis
cuţia cu Nicolae Vulpe, şeful unităţii, 
referitoare la transportul pîinii în 
contradicţie cu regulile elementare da 
igienă, este semnificativă. „Să vedeţi 
— ne-a spus el — nu ne-am gîndit 
că vom fi prinşi de „Sanepid". Şi ca 
glumă o astfel de afirmaţie este de 
un gust îndoielnic. Ne-am îndreptat 
apoi spre magazinul de desfacere a 
produselor lactate. Aici, o singură 
constatare. Brînzeturile se pot servi 
(cu mîinile nespălate) şi de către o 
persoană străină magazinului, fără 
examenele medicale necesare.

Raidul întreprins de noi în cîteva 
unităţi de alimentaţie publică din 
Agnita ne permite concluzia că ală
turi de unităţile „bune“ există şi u- 
nităţi în care igiena nu e respectată. 
Cele vizate de noi se situează, din 
acest punct de vedere, pe primul 
plan. Rămîne ca forurile în drept să 
ia măsurile necesare.

Dr. S. SERGHIEVSKI
AL SOMEŞANU
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Vizita delegaţiei militare 
române condusă de 

general-colonel Ion loniţă

Phenian 15 (Agerpres)., — In 
continuarea vizitei în R.P.D. Co
reeană, delegaţia militară română, 
condusă de general-colonel Ion 
loniţă, ministrul forţelor armate, 
a făcut marţi după-amiază o v i
zită la Ministerul Apărării Naţio
nale al R.P.D Coreene, unde a 
fost primită de generalul de armată 
Toi Hiăn, ministrul apărării na
ţionale.

Delegaţia a depus apoi coroane 
de flori la Monumentul Eroilor 
Armatei Coreene, la Monumentul 
Eliberării şi la Monumentul Prie
teniei.

In seara zilei de marţi, minis
trul apărării naţionale a R.P.D. 
Coreene a oferit o recepţie în 
cinstea delegaţiei militare române.

Luînd cuvîntul la recepţie, ge
neralul de armată Toi Hiăn a ară
tat că armata populară "frăţească 
a României, făurită în lupta re
voluţionară pentru libertatea şi 
independenţa patriei, s-a dezvoltat 
într-o armată puternică şi moder
nă, capabilă să apere munca crea
toare a poporului. Ne bucurăm 
sincer, a spus el, de succesele ofi
ţerilor şi ostaşilor armatei frăţeşti 
a României în lupta pentru întă
rirea capacităţii-de apărare a ţării.

în cuvîntul său de răspuns, ge- 
neral-colonel Ion loniţă a expri
mat sentimentul de prietenie fră
ţească şi solidaritate internaţiona-

Coreeană
listă al poporului şi armatei Ro
mâniei faţă de poporul şi armata 
R.P.D. Coreene. Arătind- că oa
menii muncii şi ostaşii români 
urmăresc cu profund interes dez
voltarea R.P.D. Coreene, vorbito
rul a spus: „Poporul român salută 
călduros realizările R.P.D. Coree
ne, consolidarea orînduirii socia
liste pe tărîm economic şi cultu
ral, exprimîndu-şi convingerea că 
aceste succese contribuie la întă
rirea ţărilor socialiste şi păcii în 
lume. Ele au, de asemenea, o 
mare însemnătate pentru realiza
rea unificării naţionale a Coreei. 
Poporul român a spus el este ală
turi de poporul coreean care duce 
o luptă justă“.

Strîns- unit în jurul conducerii 
de partid şi de stat a României, în 
frunte cu tovarăşul Nicolae 
Ceauşescu, poporul român este 
hotărît să înfăptuiască măreţul 
program de edificare a societăţii 
socialiste multilateral dezvoltată, 
elaborat de Congresul al X-lea al
P.C.R., a spus vorbitorul.

în încheiere, vorbitorul a ară
tat că ostaşii români dau o înaltă 
preţuire prieteniei frăţeşti cu os
taşii R.P.D. Coreene, se bucură 
de succesele obţinute de aceştia in 
lupta lor pentru salvgardarea li
bertăţii, independenţei şi securită
ţii patriei.

Recepţia s-a desfăşurat intr-o 
atmosferă prietenească.

Sesiunea
Sovietului Suprem 

al U.R.S.S.
Moscova 15 (Agerpres). — La 

Moscova s-a încheiat prima se
siune a Sovietului Suprem al
U.R.S.S, al celei de-a 8-a legislaturi. 
Sesiunea a ales Prezidiul Sovietu
lui Suprem şi a aprobat lista 
noului guvern. în funcţia de pre
şedinte al Prezidiului a fost reales 
Nikolai Podgornîi, iar ca preşe
dinte al Consiliului de Miniştri al 
U.R.S.S. a fost numit Alexei Ko-

parte a lumii, pentru a se asigura 
popoarelor Indochinei posibilitatea 
de a-şi hotărî singure soarta, fără 
amestec din afară.

Declaraţia cu privire la situaţia 
din Orientul Apropiat cheamă să 
se ia măsuri care să asigure o re
glementare politică în această re
giune, pe baza îndeplinirii inte
grale a Rezoluţiei Consiliului de 
Securitate din noiembrie 1967.

VIETNAMUL DE SUD. Femeile vietnameze încadrate în Frontul 
Naţional de Eliberare luptă împotriva inamicilor în regiunea Ben 

Tre. In foto: femei FNL în timpul unei ofensive

V iena

Adeziune la pregătirea confe
rinţei europene pentru securitate

sîghin. Ca prim-vicepreşedinţi ai 
Consiliului de Miniştri au fost de
semnaţi Kirill Mazurov şi Dmitri 
Poleanski.

Sesiunea a aprobat, de aseme
nea, Bazele Legislaţiei Muncii în 
U.R.S.S., o declaraţie cu privire la 
situaţia din Indochina şi o decla
raţie cu privire la situaţia din 
Orientul Apropiat.

în declaraţia cu privire la In
dochina, Sovietul Suprem cheamă 
parlamentele tuturor ţărilor, pe 
toţi oamenii de bună credinţă să 
protesteze împotriva acţiunilor 
agresive ale S.U.A, în această

Viena 15 (Agerpres). — Consi
liul de Miniştri al Austriei, a apro
bat marţi textul unui memoran
dum în legătură cu pregătirea con
ferinţei general europene pentru 
securitate. într-un interviu acordat 
radioteleviziunii austriece Rudolf 
Kirchschlaeger, ministrul de ex
terne austriac, a declarat că acest

document a fost redactat de către 
Austria cu scopul de a „consemna 
în scris interesul pe care-1 poartă 
guvernul de la Viena unei astfel 
de iniţiative“. Ministrul de externe 
austriac a relevat totodată, că pro
blema ţărilor participante la o ast
fel de conferinţă a fost reglemen
tată în Declaraţia de la Budapesta 
a ţărilor participante la Tratatul 
de la Varşovia. El a precizat că,’ 
în concepţia guvernului austriac, 
la o astfel de conferinţă ar urma 
să participe toate ţările europene, 
inclusiv R.D.G. şi R.F.G., „ca două 
state europene cu drepturi • egale“, 
precum şi S.U.A. şi Canada.

Rudolf Kirchschlaeger a menţio
nat că textul memorandumului 
austriac va fi supus aprobării par
lamentului după care va fi remis 
guvernelor interesate.

Luptele din 
Vietnamul 

de sud
Saigon 15 (Agerpres). — In zo

na septentrională a Vietnamului 
de sud este semnalată o intensifi
care deosebită a acţiunilor ofen
sive lansate de forţele patriotice 
—- relatează corespondenţii agenţi
ilor de presă. Ciocniri violepte 
între detaşamentele patrioţilor şi 
unităţi ale trupelor americano- 
saigoneze au avut loc în ultimele 
48 de ore mai ales în regiunea 
Khe Sanh, în valea A Shau şi în 
împrejurimile fostei capitale im
periale, Hue. Lupte cu caracter 
sporadic au fost semnalate, de 
asemenea, în apropierea oraşului 
Da Nang.

In Delta Mekongului — infor
mează, pe de altă parte, agenţiile 
de presă — forţele patriotice au 
lansat un puternic atac asupra 
fortificaţiilor deţinute de trupele 
saigoneze la aproximativ 100 kilo
metri de capitala sud-vietnameză.

Mexic

Un incident cu implicaţii 
imprevizibile pentru S.U.Â.

> R.P. BULGARIA. Lingă oraşul Plevna este în construcţie una din 
cele mai mari uzine petrochimice din Bulgaria. In foto: cea mai 

< x mare parte din utilajele uzinei sínt asamblate

Ciudad de Mexico 15 (Agerpres). 
— Guvernul mexican a dat in
strucţiuni ambasadorului său la 
Washington să prezinte un protest 
oficial Statelor Unite, în legătură 
cu prăbuşirea pe teritoriul mexi
can a unei rachete americane ce 
transporta o capsulă cu încărcă
tură radioactivă.

Un purtător de cuvînt al Minis
terului de Externe mexican a sub
liniat că ambasadorul va reaminti 
guvernului Statelor Unite angaja
mentul ce şi l-a asumat de a face 
tot ce este cu putinţă pentru a 
preveni căderea rachetelor ameri
cane pe teritoriul Mexicului.

La originea demersului diploma
tic mexican se află căderea proba
bilă pe teritoriul mexican a unei 
rachete americane de tip „Athe
na“ purtînd o capsulă cu cobalt, 
radioactiv, lansată de pe poligonul 
din statul New Mexico. Pînă în 
prezent nu au fost obţinute date 
certe privitoare la locul în care

r
Is
Is
))s
Is*s5N
I
N!

I*
\

Is1N
I
S

15*s*

R.P. M ongolă— paşi spre progres
{Urmare din pag. 1)

termoficare, un complex pentru 
construcţia prefabricatelor din be
ton, combinate de prelucrare a 
pieilor şi de industrializare a căr
nii, întreprinderi textile, o uzină 
de reparaţii auto etc.

„Aici era numai stepă“, spun cu 
mîndrie despre Darhan locuitorii 
săi, Darhanul, cu o existenţă de 
numai zece ani, este al doilea o- 
raş industrializat al ţării care par
ticipă, an de an, cu pondere spo
rită, la efortul de industrializare. 
In funcţie de bogăţiile subsolului, 
prospectate în ultimii ani, pe har
ta Mongoliei apar noi obiective in
dustriale. De exemplu, montarea 
liniei de înaltă tensiune Darhan- 
Ulan Bator a permis crearea a 
două noi zone industriale: Centra
lă şi Darhan-Selenghin, pentru va
lorificarea importantelor zăcămin
te aurifere, de cositor, wolfram, 
molibden care au fost descoperite 
aici.

Totuşi, principala ramură’ a eco
nomiei mongole rămîne tradiţiona
la creştere a animalelor sub forma 
păstoritului transhumant. Mongo
lia deţine primul loc în lume în 
ce priveşte numărul de animale 
ce revine pe locuitor. Directivele 
celui de-al IV-lea plan cincinal 
prevăd ca pînă la sfîrşitul anului 
1970 şeptelul să crească cu 2,1—3 
la sută.

Pe malurile rîurilor, şi în spe
cial în nordul ţării, a luat naştere 
o agricultură pentru a cărei dez
voltare se fac eforturi serioase. 
Numai anul acesta producţia agri
colă a ţării va creşte cu 1,9 la su
tă, pe cele 325 000 ha de suprafa

ţă agricolă, iar productivitatea 
muncii în agricultură va spori da
torită mecanizării proceselor de 
muncă. In prezent, fiecare gospo
dărie agricolă (numărul lor se ri
dică la 274, cuprinzînd 4 000 de 
cadre superioare şi medii de spe
cialitate) este dotată cu ÎS trac
toare, opt maşini, o suprafaţă me
die de 500 ha păşuni şi 56 000 ca
pete de animale. Zootehnia aduce 
venituri în valoare de 2 milioane 
tugrici în peste 47 la sută din gos
podăriile care se ocupă 'cu creşte
rea animalelor. In total, în ţară 
există 7 milioane capete de ani
male.

Pretutindeni în Mongolia se sim
te ritmul viu al eforturilor acestui 
ultim an al cincinalului. Numai în 
ultimii şapte ani, întreaga produc
ţie industrială a ţării s-a dublat. 
In acest an, fondurile principale 
de producţie vor creşte cu 14,8 la 
sută în comparaţie cu anul tre
cut, iar productivitatea muncii va 
fi de 6,2 la sută. La sfîrşitul ce
lui de-al patrulea cincinal, produc
ţia industrială a Mongoliei va spo
ri cu 70—80 la sută. Au fost înre
gistrate creşteri considerabile la 
consumul de energie electrică fa
nul acesta centralele electrice din 
R.P. Mongolă vor produce cu 12 
la sută mai multă energie electri
că decît în 1969), s-a extins reţeaua 
de drumuri a ţării. In ce priveşte 
energia electrică, 25 la sută din. 
investiţiile statului sínt destinate 
acestui scop, anul acesta prevă- 
zîncki-se o creştere a energiei e- 
lectrice la 460 milioane kWh, Toa
te aimacurile (regiunile) de pe te
ritoriul ţării au fost electrificate 
încă din 1953.

In ultimii ani, geologii mongoli

au făcut numeroase prospecţiuni 
îp subsolul ţării. Ei au scos la 
iveală peste 160 zăcăminte de huilă 
şi cărbune brun, dintre care unele 
au şi început să fie exploatate: 
mina de wolfram din Selenghin, 
cariera de cărbune din Adunciu- 
lun şi zăcămintele de pietre pre
ţioase din aimacul Gobi-Altai. In 
răsăritul deşertului Gobi a şi apă
rut o nouă aşezare a petroliştilor 
— Dzun-Bair.

In 1970, importante fonduri din 
venitul statului sínt alocate pentru 
învăţămînt, cultură şi asistenţă 
medicală. Anul şcolar 1969—1970 a 
fost absolvit de 8 000 studenţi, 
11 000 elevi din învăţămîntul me
diu şi 8 000 elevi din învăţămîntul 
tehnic şi profesional. In prezent, 
în Mongolia funcţionează 1 000 bi
blioteci, 467 şcoli de cultură gene
rală, 19 şcoli medii profesionale, 
şase institute de învăţămînt supe
rior.

In domeniul ocrotirii sănătăţii, 
în Mongolia au fost făcuţi paşi în
semnaţi. La 10 000 locuitori revin 
în medie 16 medici sau cadre me
dicale de specialitate.

Conjugarea eforturilor în toate 
domeniile a atras după sine o spo
rire considerabilă a veniturilor oa
menilor muncii. In ultimii opt ani, 
salariul mediu al muncitorilor şi 
funcţionarilor a sporit cu 15 la 
sulă.

Intre R.S. România şi R.P. Mon
golă se dezvoltă relaţii de colabo
rare multilaterală în intéresul am
belor ţări şi popoare — în intere
sul socialismului şi păcii. Aceste 
relaţii s-au materializat prin în
cheierea unor acorduri bilaterale 
în domeniile economic, cultural, 
comercial şi tehnico-ştiinţific.

s
\s*s
N*
N*s*s*N
Is
IVI
\

sIs
I
s*Is
!IIs*
s
Is
Is
I
V
Is
I
ls

r A

Mirko Tepavaţ despre 
perspectivele dezvoltării 
relaţiilor intereuropene

s-a prăbuşit racheta. Specialiştii a- 
mericani sint de părere că aceasta 
ar fi putut avea loc în apropierea 
graniţei dintre S.V.A. şi Mexic, în
tr-o zonă aridă, nelocuită.

Un purtător de cuvînt al Amba
sadei Statelor Unite la Ciudad de 
Mexico a declarat că guvernul 
mexican a fost înfunoştiinţat de 
accident imediat după producerea 
lui. Datorită altitudinii de la care 
revenea racheta, există posibilita
tea ca ea să se fi dezintegrat în 
atmosferă, dar nu se exclude even
tualitatea ca părţi din rachetă să 
fi căzut pe teritoriul mexican. 
Imediat după anunţarea accidentu
lui a început o acţiune vastă de 
cercetare a zonei în care se pre
supune că ar fi căzut rămăşiţele 
rachetei americane.

Belgrad 15 (Agerpres). Răspun- 
zînd la interpelările deputaţilor, 
Mirko Tepavaţ, secretar .de stat 
pentru afacerile externe al R.S.F. 
Iugoslavia, a declarat în Skupştina 
Federală că evoluţia politică din 
Europa capătă trăsături noi şi 
semnificative, care — după apre
cierea sa -— ar putea crea per
spective largi pentru dezvoltarea 
pozitivă a relaţiilor intereuropene.

El s-a referit, în acest sens, la 
contactele intense şi la acordu
rile realizate deja între un număr 
din ce în ce mai mare de ţări eu
ropene, care se orientează tot mai

mult spre o conferinţă pentru, co
operarea şi securitatea, europeană.

Secretarul de stat pentru afa
cerile externe al Iugoslaviei şi-a 
exprimat părerea că evoluţia ac- 
tuală se caracterizează în special 
prin rolul mai activ şi de mai 
mare importanţă al unui cerc din 
ce în ce mai larg de ţări euro
pene, care consideră că o aseme
nea poziţie corespunde intereselor 
lor profunde şi de perspectivă. 
Astfel, această evoluţie capătă 
trăsături tot mai democratice, care 
explică in mare măsură orientarea 
ei pozitivă şi perspectivele ei mai 
favorabile.

Referindu-se la organizarea unei 
conferinţe asupra colaborării şi 
securităţii europene, vorbitorul a 
arătat că astăzi este mai limpede 
ca oricînd faptul că cooperarea şi 
securitatea sint două elemente in
separabile ale viitorului Europei. 
Nu poate exista securitate fără 
cea mai largă cooperare în condi
ţii de egalitate între .toate ţările 
Europei, după cum nu poate 
exista o asemenea cooperare fără 
garanţii temeinice de securitate, a 
subliniat secretarul de stat iugo
slav.

0 telegramă 
a lui Heyerdahl 
că tre  U Thant
Naţiunile Unite 15 (Ager

pres). Thor Heyerdahl, iniţia
torul şi realizatorul traversării 
Atlanticului cu o ambarcaţiune 
de papirus, a adresat secretaru
lui general al O.N.U. U Thant, 
o telegramă in care confirmă 
îndeplinirea misiunii echipaju
lui internaţional „Ra-II“ care 
a navigat sub pavilionul Orga
nizaţiei Naţiunilor Unite. In 
telegrama sa, exploratorul nor
vegian subliniază că cei opt 
membri ai echipajului „Ra-II“ 
sint convinşi că omul modern 
poate supravieţui în condiţii 
improprii şi dificile numai dacă 
colaborarea internaţională ia 
locul antagonismelor.

La rindul său, secretarul ge
neral al O.N.U. U Thant, a 
adresat echipajului o telegramă 
de felicitare în care elogiază 
exemplul temerarilor naviga
tori.

R.P. UNGARA. In vecinătatea podului Elisabeta din Budapesta s-a 
deschis un muzeu în aer liber pe locul unui fost cantonament al 
legiunilor romane. în foto: aspect din timpul lucrărilor de amena

jare a parcului-muzeu

9  PRIMUL MINISTRU INDI
RA GANDHI a prezidat o reuniu
ne extraordinară a guvernului in
dian in cadrul căreia a fost exa
minată problema interzicerii acti
vităţii organizaţiilor paramilitare 
,-,R.S.S.“ şi „Shev Sena“. Membrii 
guvernului şi personalităţi ale vie
ţii politice care au participat la 
reuniunea cabinetului au subliniat 
în intervenţiile lor că activitatea 
celor două organizaţii, sprijinite 
activ de elemente de dreapta, re
prezintă un serios pericol pentru 
independenţa şi unitatea naţională 
a Indiei,

© ÎN MAROC S-A DESCHIS 
CAMPANIA IN VEDEREA REFE
RENDUMULUI CONSTITUŢIO
NAL, ce urmează să aibă loc la 
24 iulie. In diverse localităţi ale 
Marocului vor fi organizate mitin
guri, în cadrul cărora reprezen
tanţi ai guvernului vor expune 
principiile noii Constituţii a ţării.

Potrivit declaraţiei şefului statu
lui marocan, regele Hassan al II- 
lea, principalul amendament care 
urmează să fie adus vechii Consti
tuţii prevede trecerea la un organ 
legislativ unicameral. După refe
rendumul de la 24 iulie, în Maroc 
urmează să fie organizate noi ale
geri legislative.

9  IN PRIMA JUMĂTATE A 
ANULUI IN CURS, deficitul ba
lanţei de plăţi a Italiei a scăzut cu 
210 miliarde lire italiene, compa
rativ cu aceeaşi perioadă a anului 
1969. în urma înregistrării unui 
excedent evaluat la 15 miliarde li
re în luna iunie şi la 215,1 miliar
de lire în luna mai, deficitul pro
vizoriu al balanţei de plăţi a Ita
liei se ridică la 350 miliarde lire 
italiene pentru primele şase luni 
ale acestui an, faţă de deficit" 4 de 
560,9 miliarde lire italiene,' ma
gistrat în aceeaşi perioadă a anu
lui trecut.

9 ARTILERIA PORTUGHEZA 
DIN COLONIA GUINEEA-BIS-
SAU a bombardat din nou marţi 
satul senegalez Kolandito-Maoun- 
de, a anunţat postul de radio Da
kar. Potrivit comunicatului radio
difuzat, satul a fost complet dis
trus, două persoane civile fiind u- 
cise, iar alte două rănite.

După cum s-a mai anunţat, tru
pele portugheze au bombardat la 
6 iulie alte trei sate senegaleze, 
provocînd distrugerea a 250 de lo
cuinţe. •

® FOSTUL MINISTRU DE EX
TERNE COLUMBIAN, FERNAN
DO LONDONO Y LONDONO, ar
fi fost pus în libertate în cursul 
nopţii de luni spre marţi, a anun
ţat marţi seara televiziunea co- 
lumbiană. Deocamdată, însă, a- 
ceastă .ştire nu a fost confirmată 
oficial.

Fernando Londono y Londono a 
foşt răpit joia trecută de către un 
grup denumit „Armata de elibera
re naţională“. în urma unei scri
sori autografe adresate de Londono 
fiului său, poliţia şi-a suspendat 
operaţiunile de căutare şi a lăsat 
pe seama familiei fostului minis
tru să negocieze cu răpitorii elibe
rarea captivului. Potrivit unor sur
se oficiale din capitala columbia- 
nă, răpitorii ar fi cerut suma de 
200 000 dolari pentru răscumpăra
rea lui Londono.

9  UN NUMĂR DE 48 DE PER
SOANE şi-au pierdut viaţa în ur
ma extinderii epidemiei de hole
ră în partea de vest a Insulei Ja- 
wa. în ciuda campaniei de vacci
nare a populaţiei întreprinse în ţa
ră, alte sute de cetăţeni au fost 
contaminaţi de această boală, a- 
nunţă agenţia indoneziană Antara.

® LA NOUAKCHOTT S-A ÎN
CHEIAT SESIUNEA ADUNĂRII 
NAŢIONALE A MAURITAN1EI.
în cadrul acestei sesiuni parlamen
tare a fost examinat cel de-al doi
lea plan cvadrienal de dezvoltare 
economică a ţării (1970—1973). 
Totodată, Adunarea JNŢaţională u 
ratificat acordurile încheiate în 
cursul acestui an de guvernul 
Mauritania cu alte state.

9  CESAR GONZALES, membru 
al Comitetului Central al Partidu
lui Comunist din Columbia, a fost 
ucis de o persoană neidentificat;:, 
în cursul unei reuniuni organizr,- 
te recent, în apropiere de Bogota, 
cu prilejul aniversării a 40 de ani 
de la crearea partidului.

9  MAJORITATEA CONSER
VATOARE DIN CAMERA CO
MUNELOR a respins marţi un a- 
mendament propus de opoziţia la
buristă, în care se cerea guvernu
lui să respecte rezoluţiile O.N.U. 
privind interzicerea de a furniza 
arme Republicii Sud-Africane. A- 
mendamentul a fost prezentat de 
lordul Caradon (laburist), fostul re
prezentant al Marii Britanii la C 
ganizaţia Naţiunilor Unite.
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